
Protokół Nr XIII /2011 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 23 września 2011r. 

 

XIII Sesja czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

23 września 2011r. w sali sesyjnej Urzędu Miasta przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi 

załącznik nr 1.  

Ad. 1  

Otwarcie XIII Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1200, a zakończyły około godz. 1400. Obrady otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska. 

Przewodnicząca przywitała wszystkich obecnych na sesji. W sesji uczestniczyli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2), 

- Sekretarz Powiatu - Roman Sosnowski,  

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska,  

- Radca Prawny - Maciej Sikorski, 

- Wójt Gminy Kurzętnik – Wojciech Dereszewski, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu oraz pracownicy Starostwa Powiatowego (lista w 

załączniku nr 3),  

- przedstawiciele mediów lokalnych (TV Nowe Miasto, Gazeta Nowomiejska)  

Ad. 2  

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że aktualnie w sesji uczestniczy 15 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni byli radni: Danuta Mazurkiewicz i Tomasz Szczepański.  

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodnicząca zaproponowała, aby Sekretarzem obrad był p. Marek Tuchalski. Przewodnicząca 

zapytała czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radny Tuchalski wyraził 

zgodę. Przewodnicząca zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem kandydatury radnego na 

sekretarza obrad. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. „Za” głosowało 14 radnych, p. 

Tuchalski wstrzymał się od głosu. 
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Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca odczytała proponowany porządek obrad (załącznik nr 4): 

1. Otwarcie XIII Sesji Rady Powiatu. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XII Sesji Rady Powiatu.   
6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 
7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
8. Informacja z przebiegu wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2011 rok. 
9. Sprawozdanie z naboru do szkół ponadgimnazjalnych. 
10. Przerwa. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/10 Rady Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim z dnia 29.12.2010r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Nowomiejskiego na lata 2011-2037 oraz uchwał zmieniających: VI/57/11 z dnia 
11.02.2011r., VIII/70/2011 z dnia 31.03.2011r., IX/79/2011 z dnia 28.04.2011r., X/86/2011 
z dnia 26.05.2011r., XI/95/2011 z dnia 17.06.2011r., XII/105/2011 z dnia 26.07.2011r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 
IV/24/10 z dnia 29.12.2010r. w sprawie budżetu powiatu nowomiejskiego na 2011r. oraz 
uchwałach zmieniających: V/33/11 z dnia 26.01.2011r., VI/58/11 z dnia 11.02.2011r. , 
VIII/71/2011 z dnia 31.03.2011r. , IX/80/2011 z dnia 28.04.2011r., X/87/2011 z dnia 
26.05.2011r., XI/96/2011 z dnia 17.06.2011r., XII/106/2011 z dnia 26.07.2011r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej przy SP ZOZ w Nowym Mieście 
Lubawskim. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu w Nowym 
Mieście Lubawskim umowy partnerskiej z Gminą Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie aktualizacji „Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu 
Nowomiejskiego” na lata 2007-2013. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego szacowania szkód w gospodarstwach 
rolnych. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez SP ZOZ w Nowym 
Mieście Lubawskim pomieszczeń budynku prosektorium położonych przy ul. Mickiewicza 
10 w Nowym Mieście Lubawskim. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z drogi  
i ich przechowywanie. 

19. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
20. Sprawy różne. 
21. Zakończenie obrad XIII Sesji Rady Powiatu. 

 

Przewodnicząca poinformowała, że wpłynął wniosek Zarządu o rozszerzenie porządku obrad o 

punkt:  

- Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim umowy partnerskiej z Gminą Miejską Nowe Miasto Lubawskie.  

Wniosek stanowi załącznik nr 5. 



 3

Przewodnicząca zaproponowała, aby dodatkowy punkt rozpatrzyć jako 18a.  

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad wraz z rozszerzeniem. Głosowało 

15 radnych, porządek obrad po zmianach przyjęto jednogłośnie. 

Ad. 5 

Przyjęcie protokołu z XII Sesji Rady Powiatu 

Przewodnicząca poinformowała, że sekretarzem obrad XII Sesji była radna Katarzyna Trzaskalska. 

Przewodnicząca poprosiła radną o zabranie głosu. 

Radna Trzaskalska poinformowała, że zapoznała się z protokołem, nie wnosi uwag i wnioskuje o jego 

przyjęcie. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XII/2011. Głosowało 15 

radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6  

Sprawozdanie z prac Zarządu 

Sprawozdanie z prac Zarządu IV kadencji w okresie od 26 lipca do 22 września 2011r. stanowi 

załącznik nr 6. 

Protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach 18, 19, 26 lipca oraz 17 sierpnia 2011r. radni otrzymali  

w materiałach sesyjnych. 

Starosta omówiła sprawozdanie z ostatniego posiedzenia Zarządu w dniu 22 września. 

Poinformowała, że poza pracami Zarządu miały miejsce następujące wydarzenia z udziałem 

władz powiatu: 

- odbyło się kilka spotkań poświęconych budowie Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku, 

- starosta i wicestarosta uczestniczyli w sesjach rad gmin, 

- nastąpił odbiór chodnika w Suminie oraz uroczyste otwarcie drogi Łąki – Nowy Dwór, 

- odbyło się posiedzenie Rady Organizacji Pozarządowych - z funkcji przewodniczącego Rady 

zrezygnował p. Bartosz Tuchalski, nowym Przewodniczącym Rady został p. Jan Ostrowski, 

- odbyło się IV Forum Kultury Regionu Warmii i Mazur z uczestnictwem władz powiatu, 

- odbywały się spotkania z wójtami poświęcone głównie umowom partnerskim dotyczącym 

wsparcia finansowego na realizację inwestycji drogowych w ramach Narodowego Programu 

Przebudowy Dróg Lokalnych tzw. „schetynówek”, 

- odbyło się posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, 

- odbył się Konwent Powiatów Województwa Warmińsko – Mazurskiego, 

- odbyły się dożynki gminne oraz dożynki gminno – powiatowe w Wlk. Bałówkach. 

Starosta, korzystając z obecności na sesji Wójta Gminy Kurzętnik p. Wojciecha Dereszewskiego, 

podziękowała za bardzo dobrą współpracę przy organizacji dożynek.  
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- odbyło się Zgromadzenie Wspólników Szpitala Powiatowego, 

- odbyła się konferencja poświęcona wykorzystaniu środków z programów rządowych – Powiat 

Nowomiejski zajął I miejsce, jeżeli chodzi o wykorzystanie środków z programów (m.in. 

„schetynówki” i „orliki”), przy czym należy podkreślić, że pod uwagę bierze się inwestycje 

powiatowe i gminne. Starosta poprosiła o przekazanie gratulacji i podziękowań samorządom 

gminnym i miejskiemu. 

- odbyło się spotkanie w sprawie organizacji lądowiska dla helikopterów, 

- działa już Powiatowe Centrum Organizacji Pozarządowych i Wolontariatu - przedstawiciele 

organizacji pozarządowych mogą zwracać się o pomoc i poradę – jak napisać wniosek o środki, 

jak rozliczyć projekt. Obsługę Centrum prowadzi Lokalna Grupa Działania, finansuje to 

Starostwo Powiatowe. Od stycznia działalność centrum ma być współfinansowana przez gminy.    

Przewodnicząca podziękowała za przedstawienie informacji. Zapytała czy radni mają pytania do 

sprawozdania.  

Radny Jan Czapliński zgłosił pytanie do informacji z posiedzenia z 5.09.11r. o przeznaczeniu do 

sprzedaży nieruchomości gruntowych położonych w Nowym Mieście Lubawskim. Radny zapytał 

czy chodzi o działki przy szpitalu. 

Starosta odpowiedziała, że tak, chodzi o cztery działki przy szpitalu, które zostały wycenione. 

Jeżeli będzie zainteresowanie tymi działkami, kolejne będą wyceniane i przygotowywane do 

sprzedaży.  

Radny Czapliński powiedział, że na tym samym posiedzeniu Zarząd zapoznał się z informacją 

dotyczącą wyniku ogłoszenia z dnia 18.08.11r. na stałą całodobową obsługę eksploatacyjną i 

konserwację kotłowni w budynku przy ul. Grunwaldzkiej 3. Radny poprosił o podanie więcej 

szczegółów na ten temat – komu zlecono obsługę i w jakiej formie.     

Wicestarosta Marcin Buliński poinformował, że umowa z firmą p. Morenca została rozwiązana 

na okres wakacyjny. Dzięki temu zaoszczędzono ok. 10 tys. zł. Rozpisano konkurs na dalszą 

obsługę. Konkurs wygrała firma p. Morenca z ofertą na kwotę 2 700,00 zł. Inne oferty opiewały 

na kwoty, które znacznie przewyższały tę, którą zaoferował p. Morenc.  

Starosta poinformowała, że Starostwo wydało przewodnik przyrodniczy. W przerwie chętne 

osoby mogą go nabyć.  

Przewodnicząca złożyła gratulacje Staroście oraz Wójtowi Gminy Kurzętnik za świetnie 

zorganizowane dożynki gminno – powiatowe. Podkreśliła, że w tak małej wsi udało się 

zorganizować imprezę z takim rozmachem. Wcześniej w Kurzętniku odbył się Wojewódzki 

Dzień Pszczelarza. Imprez kulturalno – rozrywkowych było zatem wiele. Jak poinformowała p. 



 5

Starosta, odbywały się także spotkania poświęcone budowie szkoły. Część uwag wysuwanych 

przez radnych, wykonawca zrealizował. Inwestycja toczy się dalej.  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do sprawozdania z prac Zarządu. Radni nie 

zadali pytań. 

Ad. 7 

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca poprosiła o składanie wniosków. 

Radny Stanisław Czajka powiedział, że pragnie się odnieść do wspomnianej inwestycji – Budowa 

Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku. Radny powiedział, że w ostatnim czasie, nie 

dosłownie - z imienia i nazwiska, ale dotykany jest za nieprawidłowości związane z 

przygotowaniem dokumentacji, ogłoszeniem przetargu na wykonawcę tej inwestycji. Oświadczył, 

że przetarg został przeprowadzony zgodnie z obowiązującymi przepisami. Wcześniej został 

wybrany inżynier kontraktu, który jeszcze za starego Zarządu sprawdzał dokumentację. Ale 

umowę na wykonawstwo podpisywał już nowy Zarząd. Nowy Zarząd nie miał żadnych uwag ze 

stron inżyniera kontraktu. Okazuje się, że w ostatnim czasie wyszły dodatkowe roboty. Dziś 

radny dowiedział się, że wymiary windy nie są zgodne z wymiarami szybu windowego. Dwa 

tygodnie temu dowiedział się, że w dokumentacji nie ujęto wieńców.   

Przewodnicząca poprosiła radnego o sformułowanie wniosku.  

Radny Czajka stwierdził, że jeżeli teraz pojawiają się dodatkowe koszty to najłatwiej powiedzieć, 

że to jest wina poprzedniego Zarządu. Radny oświadczył, że na wykonawcę została wybrana 

firma - Iławskie Przedsiębiorstwo Budowlane. Obowiązkiem firm przystępujących do przetargu 

jest zweryfikować kosztorys inwestorski, mają od tego fachowców. Kosztorys inwestorski 

opiewał na kwotę ok. 8.300 tys. zł., a IPB wygrało przetarg z ofertą na kwotę ok. 7.500 tys. zł.   

Zdaniem radnego obowiązkiem oferenta było zweryfikowanie kosztorysów i dziwne jest, że 

potencjalny przyszły wykonawca tego nie zrobił. Rzecz rozchodzi się teraz o ok. 500 tys. zł. I 

mówi się, że wykonawca robi ukłon w stronę inwestora i „podaruje” 200 czy 300 tys. zł. To nie 

tak. Wykonawca mógł zaproponować ofertę za niecałe 8.300 tys. zł. i nie byłoby problemu.     

Radny wnioskował do Zarządu, że jeżeli pojawią się informacje związane z tą inwestycją, z 

podtekstem przeciwko byłemu Zarządowi Powiatu, zaprzestać takich praktyk. Radny powiedział, 

że iławska firma IBP jest firmą renomowaną, która budowała m.in. szpital w Nowym Mieście. 

Radny dodał, że nieszczęściem jest chyba także to, że inżynier kontraktu też jest z Iławy. 

Przewodnicząca odpowiedziała, że Zarząd udzieli odpowiedzi na też złożony wniosek pod koniec 

sesji. Dodała, że radny jako były starosta od początku był w temacie. Nieprawdą jest, że 
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wykonawca miał tyle czasu na zweryfikowanie kosztorysu. Równie dobrze można było 

zweryfikować dokumentację wcześniej. Termin na podpisanie umów był bardzo krótki.  

Starosta poinformowała, że radny Czajka otrzyma odpowiedź na swój wniosek. Temat szkoły jest 

wałkowany od 2 miesięcy. Nie ulega wątpliwości, że popełniono błędy m.in. projektowe. Z 

inżynierem kontaktu podpisano umowę na przygotowanie przetargu. Inżynier kontraktu otrzymał 

za to wynagrodzenie ok. 6 tys. zł. Inżynier zatrudniony przez poprzedników, nie wykrył błędów. 

Starosta stwierdziła, że gdyby ona narobiła takich błędów, siedziałaby cicho. Reakcja radnego 

jest dla niej niezrozumiała. Dziwne, że ten temat jest poruszany na sesji, skoro na komisjach 

przed sesją był długo omawiany. Pewnie jest tak dlatego, że na sesji jest więcej 

publiczności…Starosta powiedziała, że radny wspomniał, że nowy Zarząd podpisywał umowę, 

ale należy zwrócić uwagę na fakt, że 9 grudnia był uzupełniany skład Zarządu, a 10 grudnia była 

podpisywana umowa z wykonawcą. Było już po przetargach, po wyborze inżyniera kontraktu. 

Dodała, że inżynier kontraktu - firma „Inspec” jest z Olsztyna, a nie z Iławy. 

Radny Czajka powiedział, że sam powiedział o tym, że inżynier kontraktu sprawdzał 

dokumentację jeszcze za „starego” Zarządu. I nie mówił tego przeciwko obecnemu Zarządowi. 

To czy wykonawca miał wystarczająco dużo czasu na zweryfikowanie dokumentacji czy nie, to 

jego sprawa. Miał pracowników, którzy mogli dniami i nocami nad tym pracować.  

Przewodnicząca stwierdziła, że to p. Czajka wybierał wykonawcę. 

Radny stwierdził, że nie. Przetarg finalizował nowy Zarząd. On nie składał żadnych podpisów 

pod umową. Dlaczego wykonawca złożył ofertę o 800 tys. zł. niższą niż kosztorys inwestorski, 

skoro miał możliwość zwrócenia uwagi, że tego czy tamtego brakuje. 

Przewodnicząca powiedziała, że do przetargu zwykle startuje kilka firm i normalne jest, że każda 

z nich obniża koszty, żeby móc wygrać przetarg. Poprzedni Zarząd przeprowadzał przetarg. 

Nowemu Zarządowi pozostało podpisać umowę.  

Radny Czajka wnioskował, żeby nie obarczać starego Zarządu dodatkowymi kosztami inwestycji. 

Radny Grzegorz Dembek powiedział, że odbyło się kilka spotkań na temat budowy szkoły. 

Uczestniczyli w nim także wykonawca i projektant. Na pytanie radnego Dembka, pani projektant 

odpowiedziała, że była zmuszona do obniżenia kosztorysu. Na czyjeś życzenie zmieniono 

kosztorys o 3 mln zł. P. Czajka o tym wiedział. Kwestia IBP to osobna sprawa. W interesie IPB 

nie było sprawdzanie kosztorysu, skoro rozliczenie jest powykonawcze. IBP i tak dostanie swoje 

pieniądze. Szkoła miała kosztować 12 mln zł. Na razie jest zwyżka o 500 tys. zł., ale co będzie 

dalej? Pani projektant przyznała się do tego, że wie gdzie są ukryte koszty.  

Radna Trzaskalska wnioskowała o zakończenie dyskusji. 
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Radny Czajka powiedział, że z całą świadomością obniżono koszty. W przeciwnym razie 

wniosek nie otrzymałby dotacji unijnej. Dodał, że od obecnych tu radnych powinien otrzymać 

podziękowanie za to, że obniżył koszt inwestycji o 3 mln zł., jak mówi radny Dembek, bo gdyby 

zostawił kosztorys inwestorski na 12 mln zł., to inwestycja poszłaby za 10,8 mln zł.         

Radny Dembek powiedział, że pozostaje jeszcze kwestia liczby uczniów.  

Przewodniczący zamknęła dyskusję na ten temat. Poprosiła, aby Zarząd przygotował 

wyczerpującą informację na ten temat. 

Przewodnicząca zapytała czy są jeszcze jakieś wnioski. Radni nie zgłosili wniosków. 

Ad. 8 

Informacja z przebiegu wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2011 rok 

Przewodnicząca poinformowała, że wszyscy radni otrzymali pisemną informację z wykonania 

budżetu za I półrocze br. Na wspólnych komisjach p. Skarbnik omówiła szczegółowo realizację 

budżetu.   

Przewodnicząca zapytała czy radni mają jeszcze pytania odnośnie realizacji budżetu. Radni nie 

zadali pytań. 

Ad. 9 

Sprawozdanie z naboru do szkół ponadgimnazjalnych 

Informacja stanowi załącznik nr 7. 

Przewodnicząca poprosiła p. Ewę Kalisz – Górzkowską - Z-cę Naczelnika Wydziału Oświaty, 

Kultury i Promocji Starostwa Powiatowego o krótkie przedstawienie informacji na temat 

tegorocznego naboru do szkół. 

P. Kalisz – Górzkowska poinformowała, że informacja przedłożona radnym była sporządzona 

wg. stanu na dzień 1 września. Obecnie p. Kalisz – Górzkowska dysponuje bardziej aktualnymi 

danymi, wg. stanu na dzień 10 września, które przedstawi Radzie:  

- w Zespole Szkół im. C. K. Norwida w Nowym Mieście Lubawskim do klas pierwszych przyjęto 

ogółem 298 uczniów (na początek roku było 290) 

- do Zespołu Szkół Zawodowych w Nowym Mieście Lubawskim przyjęto 122 uczniów (było 

118) 

- Zespołu Szkół Rolniczych w Czachówkach przyjęto 60 uczniów (bez zmian) 

P.  Kalisz – Górzkowska poinformowała, że z pewnością Radę interesuje liczba uczniów w 

szkołach zawodowych. Według stanu na dzień 10 września w klasach zawodowych  dwóch szkół 

(Zespołu Szkół im. C. K. Norwida w Nowym Mieście Lubawskim oraz Zespołu Szkół 

Zawodowych w Nowym Mieście Lubawskim) uczą się łącznie 744 osoby (młodzież i dorośli). W 

klasach zawodowych w  Zespole Szkół Rolniczych w Czachówkach uczy się 113 osób. Ogółem w 
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szkołach ponadgimnazjalnych naszego powiatu uczy się 1.379 osób (wg. stanu na dzień 10 

września) Do tego dochodzi 45 uczniów niepublicznej szkoły „Logos”.  

Przewodnicząca zgodnie z wnioskiem ze wspólnych komisji, poprosiła o podanie ogólnych 

wyników matur w powiecie. 

P. Kalisz – Górzkowska poinformowała, że maturę zdało 71% absolwentów (chodzi o egzamin 

majowy). Średnia wojewódzka wynosiła 73%. Egzamin poprawkowy zdało 54,2% zdających, 

średnia wojewódzka wynosiła 52,6%. Jeżeli chodzi o rodzaje szkół, w Zespole Szkół im. C. K. 

Norwida w Liceum Ogólnokształcącym na 195 osób przystępujących do matury, egzamin zdały 

183 osoby (liczby te nie uwzględniają absolwentów z poprzednich lat, którzy chcą poprawić swój 

wynik z matury), w Technikum na 28 osób, maturę zdały 24 osoby. W Zespole Szkół 

Zawodowych, w Technikum na 41 osób przystępujących do matury, egzamin zdały 22 osoby. W 

Technikum Uzupełniającym w Zespole Szkół im. C. K. Norwida na 4 osoby przystępujące do 

matury, egzamin zdała 1 osoba. W Technikum Agrobiznesu w Zespole Szkół Rolniczych w 

Czachówkach na 8 przystępujących, maturę zdały 2 osoby, w Uzupełniającym Liceum 

Ogólnokształcącym ZSR żadna z osób przystępujących do matury nie zdała egzaminu. P. Kalisz – 

Górzkowska powiedziała, że dysponuje również wynikami egzaminów zawodowych. W 

przypadku zasadniczych szkół zawodowych średnia w naszym powiecie wyniosła 94,5%. Jest to 

najwyższy wynik w województwie (średnia wojewódzka wyniosła 83,2%). Jeżeli chodzi o 

technika, średnia w powiecie wyniosła 59,1%, średnia wojewódzka wyniosła 64,8% (pod uwagę 

bierze się także szkoły policealne)  

Przewodnicząca zapytała czy wszystkie osoby, którym nie udało się zdać za pierwszym 

podejściem, przystąpiły do poprawki. 

P. Kalisz – Górzkowska odpowiedziała, że do egzaminu poprawkowego przystąpiło 59 osób, 

zdało 32 osoby. 

Radny Dembek zapytał, czy gdyby dziś miała być otworzona szkoła w Kurzętniku, ile byłoby 

uczniów, nie licząc uczniów szkoły w Czachówkach. 

P. Kalisz – Górzkowska odpowiedziała, że 744 uczniów.  

Starosta powiedziała, że nie można też brać pod uwagę uczniów Technikum Informatycznego, bo 

tam jest trwałość projektu 5 lat.  

P. Kalisz – Górzkowska odpowiedziała, że w tej sytuacji od tej liczby należy odjąć 57 uczniów 

TI.  

Przewodnicząca stwierdziła, że w przyszłości Technikum Informatyczne i tak będzie w nowej 

szkole. Powiedziała, że należy zastanowić się raczej nad tym jak ten stan utrzymać, a nie 

podchodzić do tego tak negatywnie. Tym bardziej, że w szkole mają być utworzone nowe 
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kierunki kształcenia. Trzeba też zastanowić się nad utworzeniem w szkole kierunków 

wieczorowych. 

P. Kalisz – Górzkowska powiedziała, że wchodzi reforma szkolnictwa. Ustawa została podpisana, 

ale nie weszła jeszcze w życie. Zakłada ona likwidację uzupełniających LO dla dorosłych oraz 

techników uzupełniających dla dorosłych. W roku szkolnym 2012/2013 nie będzie już naboru do 

tych szkół. Dla dorosłych będzie prowadzone kształcenie w szkołach policealnych oraz w formie 

kursowej. Dla młodzieży będą trzy typy szkół: zasadnicza szkoła zawodowa kształcąca w cyklu 

3-letnim, technikum – w cyklu 4-letnim oraz liceum ogólnokształcące – w cyklu 3-letnim.  

Przewodnicząca powiedziała, że wysokie wyniki egzaminu zawodowego wskazują na wysoki 

poziom kształcenia zawodowego w naszym powiecie.  

Radny Andrzej Andrzejewski zapytał czy roczniki, które rozpoczęły naukę w dotychczasowych 

siedzibach szkół, będą ją tam kontynuować, czy będą musiały przenieść się do nowej szkoły.     

P. Kalisz – Górzkowska odpowiedziała, że próbowała robić symulację co do liczby uczniów, przy 

założeniu, że w nowej szkole będzie prowadzony nabór tylko do klas pierwszych /w latach 2012 i 

2013/. Wychodzi 670 uczniów, zakładając, że nabór byłby na poziomie tegorocznego. Wiele 

informacji dostarczą wyniki ankiety przeprowadzonej gimnazjach. Obecnie spływają ankiety z 

gminy Grodziczno. Wynika z nich, że należy zwrócić szczególną uwagę na dojazd. Wielu 

uczniów wpisuje w ankiecie, że mając do dyspozycji ten sam kierunek w Kurzętniku i Lubawie, 

wybierze Lubawę, bo tam ma lepszy dojazd.  

Przewodnicząca powiedziała, że gdyby nową szkołę zaczynać od pierwszej klasy, to na pewno 

nie starczy subwencji oświatowej na utrzymanie wszystkich obiektów. Trzeba od początku jasno 

mówić jak to będzie wyglądało. Jest okres dochodzenia do stanu uczniów określonego w 

projekcie. Trzeba też rozmawiać z przewoźnikami odnośnie poprawy dojazdu.  

P. Kalisz – Górzkowska dodała, że też należy pomyśleć o zamianie internatu na bursę.  

Radny Mirosław Galiński powiedział, że w ZSR w Czachówkach w Technikum Agrobiznesu 

zdały maturę tylko dwie osoby, w Uzupełniającym Liceum Ogólnokształcącym nie zdał nikt. Jak 

więc myśleć o dalszym istnieniu tej szkoły. 

Starosta powiedziała, żeby nie zapominać o tym, że do szkoły w Czachówkach jest selekcja 

negatywna, idą tam uczniowie, którzy nie dostają się do lepszych szkół. Są tam też dobrzy 

uczniowie, którzy poszli do tej szkoły ze względów ekonomicznych. Generalnie w tej szkole  

trudniej jest przygotować młodzież do matury.  

Dyrektor Zespołu Szkół Rolniczych Edyta Karpińska poinformowała, że do Uzupełniającego 

Liceum Ogólnokształcącego uczęszczali uczniowie po Zasadniczej Szkole Zawodowej. Do 



 10

matury podeszły tylko 3 osoby, ale niestety nie zdały matury z matematyki. Cała reszta uczniów 

chciała mieć wykształcenie średnie, bez matury.   

Przewodnicząca powiedziała, że być może w przypadku nowej szkoły pomoże bliskość drogi 

krajowej nr 15. Z drugiej strony prawdą jest też to, że uczniowie gimnazjów i ich rodzice 

wybierają te szkoły, gdzie wyniki maturalne są dobre. W szkole w Czachówkach jest tylko jeden 

uczeń spoza gminy Biskupiec. Wygląda na to, że uczniowie z tej gminy nie wybiorą szkoły w 

Kurzętniku. I podobnie jest z gminą Grodziczno. Stamtąd łatwiej dojechać jest do Lubawy.  

Należy mieć nadzieję, że dobra informacja, promocja, nowe kierunki w szkole sprawią, że część 

uczniów wybierze jednak szkołę w Kurzętniku. Należy skupić się na maksymalnej promocji 

nowej szkoły, a w najbliższej przyszłości - na dokończeniu budowy.  

Następnie zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.     

Ad. 10 

Przerwa 

Przewodnicząca ogłosiła 15 minut przerwy w obradach. 

Przewodnicząca wznowiła obrady po przerwie. Na sali obecnych było 15 radnych. 

Po przerwie oprócz radnych obecni byli: Wiceburmistrz Nowego Miasta Lubawskiego Damian 

Artuszewski, Ryszard Kłosowski, Jan Karwowski, Mieczysław Wójcik, Ewa Kalisz – Górzkowska, 

Jolanta Domżalska, Krzysztof Puwalski. 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/10 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 29.12.2010r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2011-2037 oraz uchwał zmieniających: VI/57/11 

z dnia 11.02.2011r., VIII/70/2011 z dnia 31.03.2011r., IX/79/2011 z dnia 28.04.2011r., 

X/86/2011 z dnia 26.05.2011r., XI/95/2011 z dnia 17.06.2011r., XII/105/2011 z dnia 

26.07.2011r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

P. Skarbnik poinformowała, że wskaźnik zadłużenia przewidywany na 31.12.2011r. wyniesie 

42,48%, dług powiatu – 14.782.800 zł., natomiast wskaźnik obsługi długu – 6,52%. Obecnie 

wszystkie wskaźniki finansowe związane z zadłużeniem powiatu są spełnione.   

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XIII/111/2011 (załącznik nr 8) 

podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 

IV/24/10 z dnia 29.12.2010r. w sprawie budżetu powiatu nowomiejskiego na 2011r. oraz 

uchwałach zmieniających: V/33/11 z dnia 26.01.2011r., VI/58/11 z dnia 11.02.2011r. , 

VIII/71/2011 z dnia 31.03.2011r., IX/80/2011 z dnia 28.04.2011r., X/87/2011 z dnia 

26.05.2011r., XI/96/2011 z dnia 17.06.2011r., XII/106/2011 z dnia 26.07.2011r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XIII/112/2011 (załącznik nr 9) 

podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszedł radny Koszewski. 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej przy SP ZOZ w Nowym 

Mieście Lubawskim 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Poinformowała, że dziś wpłynęło pismo w sprawie 

przedstawiciela Wojewody. Przewodnicząca odczytała pismo (załącznik nr 10) Przewodnicząca 

przedstawiła dotychczasowy skład Rady.  

Ze strony p. Starosty padła propozycja, aby dotychczasowi radni nadal zasiadali w Radzie 

Społecznej. 

Przewodnicząca zapytała czy kandydaci wyrażają na to zgodę. Wszyscy radni wyrazili zgodę.  

/radna Mazurkiewicz złożyła oświadczenie na piśmie –załącznik nr 11a/ 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do projektu uchwały. 

Radni nie mieli uwag.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XIII/113/2011 (załącznik nr 11) 

podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszła p. Kalisz-  Górzkowska. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim umowy partnerskiej z Gminą Nowe Miasto Lubawskie z/s w 

Mszanowie 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają pytania do projektu uchwały. 

Radni nie zadali pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XIII/114/2011 (załącznik nr 12) 

podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie aktualizacji „Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu 

Nowomiejskiego” na lata 2007-2013 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają pytania do projektu uchwały. 

Radni nie zadali pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XIII/115/2011 (załącznik nr 13) 

podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszedł p. Kłosowski. 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego szacowania szkód w 

gospodarstwach rolnych 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa p. Adam Głowacki poinformował, że z inicjatywą podjęcia 

uchwały wystąpiła Komisja Rolnictwa. Rolnicy nie mają łatwego życia. Pogoda nie sprzyja, w tym 

roku najpierw była susza, a kiedy przyszedł czas zbiorów – obfite opady deszczu. Powstają szkody 

w uprawach. W tym roku jest tak, że do podstawy obliczania procentu strat, wlicza się nie tylko 

produkcję roślinną, ale również produkcję zwierzęcą. Efekt jest taki, że nawet w sytuacji kiedy jest 

100% strat w uprawie roślinnej, nie można przekroczyć progu 30%, który daje możliwość 

ubiegania się o kredyt. Stąd inicjatywa podjęcia uchwały. 

Przewodnicząca dodała, że straty w uprawie roślinnej często uniemożliwiają prowadzenie 

produkcji, zwłaszcza w przypadku produkcji drobiarskiej.  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do projektu uchwały. 

Radni nie zadali pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XIII/116/2011 (załącznik nr 14) 

podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszedł p. Puwalski. 

Ad. 17 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez SP ZOZ w Nowym 

Mieście Lubawskim pomieszczeń budynku prosektorium położonych przy ul. Mickiewicza 10 

w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Dyrektor Szpitala Powiatowego p. Jan Karwowski wyjaśnił, że kończy się dotychczasowa umowa. 

Potrzebna jest uchwała Rady, aby można było kontynuować wynajem. 

Zapytała czy radni mają pytania do projektu uchwały. 
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Radni nie zadali pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XIII/117/2011 (załącznik nr 15) 

podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszedł p. Karwowski. 

Ad. 18 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z drogi  

i ich przechowywanie 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają pytania do projektu uchwały. 

Radny Marek Ząbkiewicz powiedział, że w jego opinii stawka 440 zł. za usunięcie z drogi pojazdu 

o masie do 3,5 t czy motocykla – 200 zł. plus kilometry jest bardzo wysoka. 

Wicestarosta wyjaśnił, że tu nie liczą się kilometry. Jest to jednorazowa opłata za usunięcie pojazdu 

z drogi. Opłata za kilometry występuje w sytuacji, kiedy dyspozycja usunięcia pojazdu została 

cofnięta.   

Radny Ząbkiewicz stwierdził, że mimo to stawka jest wysoka. 

Wicestarosta dodał, że są to maksymalne stawki jakie dopuszcza ustawa. Mają one mobilizować 

tych, którzy pozostawiają pojazdy na drodze, do jak najszybszego ich odbierania z parkingu.  

Radny Ząbkiewicz powiedział, że do stawki za usunięcie pojazdu dojdzie opłata za każdy dzień 

przechowywania go na parkingu. Usunięcie pojazdu z drogi to 1 – 1,5 godziny pracy, więc stawka 

jest zdecydowanie przesadzona.  

Radny Jan Czapliński zapytał, jak będzie wyglądało egzekwowanie tych opłat, czy będzie to się 

odbywało w formie decyzji administracyjnych. 

Wicestarosta powiedział, że klient nie będzie mógł odebrać pojazdu, dopóki nie ureguluje opłaty. 

Jeżeli nie odbierze pojazdu, nastąpi jego przepadek na rzecz powiatu. 

Przewodnicząca poprosiła, aby wyjaśnić w jakich sytuacjach pojazdy są usuwane z drogi. 

Komendant Powiatowy Policji Mieczysław Wójcik wyjaśnił, że przyczyn jest wiele, ale dwie są 

główne: porzucenie pojazdu (pojazd bez tablic rejestracyjnych, wygląd wskazujący na to, że od 

dawna nie był używany itd.) oraz sytuacja, w której pojazd zagraża bezpieczeństwu ruchu na 

drodze. Są to sytuacje np. kiedy kierujący jest pod wpływem alkoholu, a nie ma możliwości, aby 

ktoś wskazany przez kierowcę odebrał pojazd. Takie przypadki są dość częste. P. Wójcik dodał, że 

jest zwolennikiem wysokich opłat z uwagi na dolegliwość problemu.     

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do projektu uchwały. 

Radni nie zadali więcej pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Za uchwałą nr XIII/118/2011 (załącznik nr 16) 

głosowało 13 radnych, jeden radny głosował przeciw.  
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Ad. 18a 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim umowy partnerskiej z Gminą Miejską Nowe Miasto Lubawskie 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają pytania do projektu uchwały. 

Radny Czapliński zapytał jaki jest zakres rzeczowy i finansowy całego projektu. Zapytał czy na 

całej ulicy Tysiąclecia będzie położony asfalt. 

Wiceburmistrz Nowego Miasta Damian Artuszewski poinformował, że chodzi o odcinek ulicy 

Tysiąclecia od ulicy Warneńczyka do ul. Mszanowskiej. W ubiegłym roku położono tam 

kanalizację sanitarną, wykonano oświetlenie uliczne. Do dokończenia zadania pozostało położenie 

asfaltu. Projekt jest gotowy, obecnie trwa etap uzyskiwania pozwolenia na realizację inwestycji. 

Szacunkowy koszt inwestycji określono na 1,5 mln zł. Wkład powiatu jest symboliczny, ale 

zwiększa szanse uzyskania dofinansowania – za partnerstwo można uzyskać do 5 pkt.     

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do projektu uchwały. 

Radni nie zadali więcej pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Za podjęciem uchwały nr XIII/119/2011 

(załącznik nr 17) głosowali wszyscy radni.  

Ad. 19 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania 

Przewodnicząca powiedziała, że Zarząd przygotuje odpowiedź na wniosek radnego Czajki.  

Radny Czajka wyszedł z sali obrad. 

Ad. 20 

Sprawy różne 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chce zabrać głos w sprawach różnych. 

Starosta poinformowała, że na ostatniej sesji była mowa o zorganizowaniu sesji objazdowej. 

Następna sesja odbędzie się 27 października i połączona będzie z objazdem po powiecie, w celu 

zapoznania się z  inwestycjami powiatowymi. 

Ustalono, że sesja odbędzie się o godz. 9, a po sesji nastąpi wyjazd w teren. 

Przewodnicząca poinformowała, że radni otrzymali pismo z Zarządu Dróg Wojewódzkich odnośnie 

remontu drogi wojewódzkiej 538. Wynikało z niego, że ZDW nie planuje w najbliższym czasie 

remontu tej drogi. Jednak p. Kłosowski przekazał informację, że jakieś środki finansowe znalazły 

się i najgorszy odcinek drogi długości 3 kilometry będzie remontowany jeszcze w tym roku.   

Przewodnicząca poinformowała, że do wiadomości Rady wpłynęło również pismo z Komendy 

Powiatowej Policji odnośnie zaplanowania w przyszłorocznym budżecie środków finansowych w 

wysokości 15 tys. zł. na zakup wyposażenia komendy. Przewodnicząca odczytała pismo.  
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Starosta wyraziła nadzieję, że Zarząd pozytywnie odniesie się do wniosku p. Komendanta. 

P. Komendant zaproponował, aby radni w ramach objazdu po inwestycjach odwiedzili także 

siedzibę komendy. Zakres prac remontowych jest ogromny. Obiekt będzie całkowicie 

zmodernizowany. Inwestycja kosztuje ok. 6 mln zł., a jest możliwa także dzięki wsparciu 

samorządów. Wszystkie samorządy lokalne przekazały łącznie 160 tys. zł.  

Radny Czapliński zapytał, jaką decyzję podjęto w sprawie lądowiska dla helikopterów. 

Starosta poinformowała, że było kilka pomysłów co do lokalizacji lądowiska. Wstępną akceptację 

uzyskało miejsce za cmentarzem komunalnym. Jeżeli ta lokalizacja uzyska pozytywną opinię 

Wojewódzkiego Pogotowia Lotniczego, to temat będzie kontynuowany. Dojazd jest dobry, czas 

dojazdu do szpitala jest krótki.  

Radny Ząbkiewicz powiedział, że koszt remontu budynku komendy trochę przeraża. Na budowę 

szkoły w Kurzętniku przewidziano 8 mln zł., a tu sam remont wyniesie 6 mln zł. 

P. Komendant powiedział, że dużo pieniędzy pochłoną prace rozbiórkowe. 

Przewodnicząca stwierdziła, że remont jest zawsze droższy od budowy nowego obiektu. 

Radny Ząbkiewicz powiedział, że stan dróg wojewódzkich jest fatalny. Chodzi o dziury, ale i krzaki 

które wręcz wchodzą na drogę. Radny powiedział, że poprzez radnych wojewódzkich, wójtów 

należy monitować, żeby coś z tym zrobić. 

Przewodnicząca powiedziała, że dyrektor ZDW był dwukrotnie zapraszany na spotkanie, ale 

niestety z zaproszenia nie skorzystał. Zaproszenie można oczywiście ponawiać. Dobre i to, że jest 

nadzieja na remont najgorszego odcinka drogi przez Kuligi. ZDW należy „bombardować” pismami, 

jak to czyniono do tej pory, to może będzie jakiś skutek. To samo powinny robić gminy. 

Ad. 21 

 Zakończenie obrad XIII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady XIII Sesji Rady Powiatu.     

 

 

       Protokół sporządziła:       Przewodnicząca Rady Powiatu 
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